
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 26. januar 2024

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål X
Det er nu over tre år siden, at den forrige regering besluttede at etablere 15 naturnatio-
nalparker. I det nuværende regeringsgrundlag fremgår det, at naturnationalparkerne skal 
gennemføres, og at der kan udpeges yderligere op til fem områder. Alligevel er der 
intet sket det første år af regeringsperioden. Vil ministeren redegøre for, hvorfor arbejdet 
ligger stille, hvornår ministeren forventer arbejdet genoptaget og redegøre for regeringens 
planer om at nedsætte bestyrelser for naturnationalparkerne? Vil ministeren derudover 
redegøre for, hvorfor der i Naturstyrelsens Mål- og resultatplan 2024 ikke foreligger 
målsætninger for andre parker end de to i hhv. Gribskov og Fussingø? Der henvises 
til planen ”Naturstyrelsen Mål- og Resultatplan for 2024”, naturstyrelsen.dk.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Torsten Gejl (ALT), Ole Birk Olesen (LA), Søren 
Egge Rasmussen (EL), Marianne Bigum (SF), Mette Abildgaard (KF) og Zenia Stampe 
(RV).

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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